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J e g y z ő k ö n y v 

 
 
Készült Kálló Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. december 03-án 14,00 
órai kezdettel Kálló községben a polgármesteri hivatalban megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak: Ivanovics István polgármester, Czeba Katalin alpolgármester, Balla Jánosné, 
Balla Lászlóné, Benedek Péter István, Koncz Lajosné – szám szerint a 7 tagú képviselő-
testület 6 tagja 
Koncz Anita körjegyző – meghívott 
 
A polgármester köszönti a   megjelenteket. Megállapítja a határozatképességet és megnyitja 
az ülést. Kijelöli Balla Jánosné és Benedek Péter István képviselőket a jegyzőkönyv 
hitelesítésére, melyet a képviselők egyhangúlag elfogadnak. 
 
Ivanovics István polgármester:  

- Újra üzemelnek a megrongált kamerák. 
- Közmunkást igényelt az önkormányzat, de a munkaügyi központtól nem kapott rá 

támogatást, ennek ellenére a temető és a falu is rendbe lett téve. 
 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Megint sok a kutya faluban, egy időben eltűntek, de most 
megint bandástól közlekednek. 
 
Benedek Péter István képviselő: Akkor kellene kijönni az ebrendésznek, mikor óvodába, 
iskolába viszik a gyerekeket, mert olyankor legtöbb a kutya. 
 
Ivanovics István polgármester: November 30-ig 138 kutyát vitt el az ebrendész, de sajnos 
megint megszaporodtak a faluban. Amikor kijön a faluba az ebrendész, mindig sok kutyát 
visz. A megjelent jogszabály szerint nemcsak oltatni szükséges, de már chipeltetni is kell az 
ebeket. 
 
Balla Jánosné képviselő: Ő is felhívta valamelyik reggel az ebrendészt, hogy jöjjön ki Kállóra. 
Azt válaszolta, hogy majd kijön, de napközben hiába jön ki, mert nem fog sok kutyát találni. 
Jó lenne, ha péntekenként, mikor szemétszállítás van, akkor is jönne, mert olyankor is sok a 
kóborló kutya. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Jó lenne, ha néha reggel 7-9-ig, illetve délután 3-5-ig az óvoda 
és az iskola előtt szednék össze a kutyákat, mert ilyenkor van a legtöbb lent a faluban. 
 
Balla Lászlóné képviselő: A Forrásnál három kutya tanyázik, nem állapot, hogy kint etetik 
őket az utcán. 
 
Ivanovics István polgármester: Már két kutyát elvittek onnan. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: A hatvani kórházzal kapcsolatban még nem történt semmi? 
 
Koncz Anita körjegyző: Az Országos Tisztifőorvosi Hivatal megkereste a GYEMSZIT és 
nyilatkozattételre hívta fel. 



 3 

 
Benedek Péter István képviselő: A szemetet egyre jobban hordják ki az Árpád utca végébe, 
biztos lehetne látni a kamerán, hogy kik viszik oda. 
 
Ivanovics István polgármester:  
 
-  Jó hír, hogy a vízdíj januártól 40 forinttal olcsóbb lesz. 
 
- Az AVE-val kötött szemétszállítási szerződés december 31-én lejár. A dél-nógrádi hét 
település nyolc helyről kért be árajánlatot, de még egyik helyről sem érkezett, holott legalább 
négy ajánlatot vártak. Sok a kintlévőség, a szolgáltató cégek nem akarják ezért Kállót 
bevállalni. 
 
Balla Jánosné képviselő: Mi lesz akkor, ha nem vállalja senki, ki fogja elszállítani a szemetet? 
 
Ivanovics István polgármester: Bízik benne, hogy legfeljebb az AVE-val sikerül 
meghosszabbítani a szerződést. 
 
Ivanovics István polgármester: A meghívóban kiküldött napirendi pontokat javasolja 
elfogadni. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 50/2012. (XII.3.) számú képviselő-testületi határozat 
 

A képviselő-testület a 2012. december 03-i ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja 
el: 

 
1./ Javaslat az Önkormányzat 2012. évi költségvetésének a módosítására 

  Előterjesztő: polgármester 
2./ Tájékoztató az Önkormányzat költségvetésének 2012. évi háromnegyedéves  

            teljesítéséről 
  Előterjesztő: polgármester 

3./ Az Önkormányzat 2013. évi költségvetési koncepciója 
  Előterjesztő: polgármester 

4./ Javaslat a Napraforgó Óvoda Kálló Alapító Okiratának a módosítására 
  Előterjesztő: polgármester 

5./ Bursa Hungarica pályázatok elbírálása 
  Előterjesztő: polgármester 

6./ 2013. évi belső ellenőrzési terv elfogadása 
  Előterjesztő: polgármester 

7./ Javaslat a Családsegítő-és Gyermekjóléti Szolgáltatási Társulás Szakmai  
            Programjának az elfogadására 
  Előterjesztő: polgármester 

8./ Beszámoló a Körjegyzőség 2011. évi munkájáról 
  Előterjesztő: körjegyző 

9./ Tájékoztató a közös hivatalok megalakításáról 
  Előterjesztő: polgármester 
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10./ Bankváltással kapcsolatos 
  Előterjesztő: polgármester 

11./ Javaslat az önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról szóló rendelet megalkotására 
  Előterjesztő: polgármester 

12./ Közmeghallgatás 
 
 
 
NAPIRENDEK TÁRGYALÁS 
 
1./ napirendi pont 
Javaslat az Önkormányzat 2012. évi költségvetésének a módosítására 
(Előterjesztés és az elfogadott rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Várja a képviselők kérdéseit, észrevételeit a költségvetés 
módosítással kapcsolatban. 
 
Balla Jánosné képviselő: Mi végett kellett a költségvetést módosítani? 
 
Koncz Anita körjegyző: A rendelet-módosításhoz csatolt szöveges tájékoztatóban 
kirészletezésre került, hogy milyen tételek kerültek átvezetésre a költségvetésen. 
 
Balla Jánosné képviselő: 16 millió forint értékű értékpapír került értékesítésre? 
 
Ivanovics István polgármester: Ki kellett fizetni a kisgépes pályázatot, kifizetésre került a 
kamera-rendszer. Szeretne még a traktorra hótolót, sózót, ami kb. 300-350 ezer forintba kerül.  
 
Balla Jánosné képviselő: Általános tartalékon 6.252.000.-Ft van. Ez mit takar? Ennyi marad a 
16 millió forintból? 
 
Ivanovics István polgármester: Igen, ebből marad bent 10 millió forint  a számlán. 
 
Balla Jánosné képviselő: A karbantartó bére még nem volt  betervezve a költségvetésbe? 
Ennyire sok a gyermekvédelmi támogatás? Megkapja az önkormányzat az államtól? 
Külön kell fizetni a kamera karbantartásáért? 
 
Ivanovics István polgármester: Mivel tavasztól került alkalmazásra a karbantartó, ezért az 
eredeti költségvetésbe  még nem volt betervezve. 
Karbantartási díja is van a kamera-rendszernek, valamint oszloponként az ÉMÁSZ felé is kell 
fizetni. 
 
Koncz Anita körjegyző: A gyermekvédelmi támogatás összegét teljes egészében megkapja az 
önkormányzat az államtól. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Hogy lehet ennyi a díj, ha csak augusztus 31-től van 
szerződés? 
 
Koncz Lajosné képviselő: A megrongált kamerák javítása is biztos jelentős összeg. 
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Ivanovics István polgármester: A karbantartásnál benne van a két kamera javítása, villanydíj, 
műszaki ellenőr díja. 
 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 6 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 16/2012. (XII.05.) 
önkormányzati rendeletét az Önkormányzat 2012. évi költségvetésének a módosításáról. 
 
2./ napirendi pont 
Tájékoztató az Önkormányzat költségvetésének 2012. évi háromnegyedéves 
teljesítéséről 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Várja a háromnegyedéves beszámolóhoz kapcsolódó 
kérdéseket, hozzászólásokat. 
 
Balla Jánosné képviselő: Normatív támogatások összegét ennyire nem lehet előre kiszámítani, 
hogy  7 millió forinttal emelkedett a költségvetési támogatások sora? 
 
Ivanovics István polgármester: Ennek egy része az iskolában a tanulólétszám csökkenéséből 
adódott. 
 
Balla Jánosné képviselő: A személyi jellegű kiadások mi végett lettek megemelve? Ott is elég 
nagy a különbség. A féléves beszámolóban nem ez az összeg szerepel. 
 
Svehla Istvánné pénzügyi előadó: Ezek az összegek már átvezetésre kerültek a legutóbbi 
költségvetési rendelet módosításakor. 
A bérkompenzáció majdnem három millió forinttal módosította az előirányzatot, a karbantartó 
bére az eredeti költségvetésben nem szerepelt, ezért azt is át kellett vezetni rajta. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Véleménye szerint, ha megnézik a várható teljesítést az 
intézményeknél, akkor úgy látszik, hogy kevés a költségvetésük. 
 
Svehla Istvánné pénzügyi előadó: Szerinte nem kevés, mert az IPR-s pénz pluszként jelenik 
meg a költségvetésben. A tavalyi 4 hónap és az idei 8 hónap most jelenik meg. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Nagyon rosszul működik az IPR-s pénzek kifizetése, mert egy 
összegben fizetik ki, idő pedig nincs rá, hogy elköltsék. Amit lehetett már előre lefoglalták, pl. 
buszt, színházi előadást. 
 
Ivanovics István polgármester: Ha a háromnegyedéves beszámolóval kapcsolatban nincs több 
kérdés, hozzászólás, akkor kérem a testületi tagokat, hogy fogadják el. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 51/2012. (XII.3.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 2012. évi 
háromnegyedéves teljesítéséról szóló tájékoztatót elfogadja. 
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3./ napirendi pont 
Az Önkormányzat 2013. évi költségvetési koncepciója 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Túl sok mindent nem lehet tudni a 2013-as költségvetési 
számokról. Az már biztosan látszik, hogy elviszik az iparűzési adó 25 %-át, a gépjárműadó 60 
%-át. 
 
Balla Jánosné képviselő: Nem biztos, hogy az önkormányzatok az iparűzési adó bevételnél 
rosszabbul járnak, mert a vállalkozóknak meg fognak növekedni a befizetési kötelezettségeik, 
mert az anyagköltséget nem vonhatják le az adóalapból. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 52/2012. (XII.3.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. évi költségvetési 
koncepciót az előterjesztés szerint elfogadja. 
 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert és a körjegyzőt a költségvetés határidőre 
történő elkészítésére és képviselő-testület elé terjesztésére. 
 
Határidő: 2013. február 15. 
Felelős: polgármester 

 
4./ napirendi pont 
Javaslat a Napraforgó Óvoda Kálló Alapító Okiratának a módosítására 
(Előterjesztés és az elfogadott Alapító Okirat a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz Anita körjegyző: Nemrégiben került módosításra az óvodai alapító okirat ezen része, 
akkor már típusú fogyatékosságok lettek rögzítve, most egy gyermek miatt ismét módosítani 
kellett. 
 
Ivanovics István polgármester: Kéri a képviselő-testületi tagokat, hogy fogadják el az óvoda 
alapító okiratának a módosítását az előterjesztés szerint. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 53/2012. (XII.3.) számú képviselő-testületi határozat 
 

 Kálló Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Napraforgó Óvoda Kálló Alapító 
Okiratának módosítását az előterjesztés szerint elfogadja. 
 
A képviselő-testület felkéri a körjegyzőt a módosítás és az egységes szerkezetű 
Alapító Okirat Magyar Államkincstár részére történő megküldésére. 
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5./ napirendi pont 
Bursa Hungarica pályázatok elbírálása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz Anita körjegyző: Az önkormányzat évek óta kiírja a Bursa Hungarica pályázatot a 
felsőoktatásban részt vevő hallgatók számára. A 2013-as tanévre 5 db „A típusú” és 1 db „B 
típusú” pályázat érkezett., mindegyik pályázó jogosult a támogatásra. Azt kellene eldönteni, 
hogy milyen összeggel támogatja az önkormányzat a tanulókat. 
 
Balla Jánosné képviselő: Milyen időszakra vonatkozik ez a támogatás? 
 
Koncz Anita körjegyző: Az „A típusú” pályázat két félévre, a „B típusú” pályázat hat félévre 
vonatkozik. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Ha jól emlékszik az előző években egységesen került 
megállapításra a támogatás. 
 
Koncz Anita körjegyző: Igen, a tavalyi elbíráláskor is 5000.-Ft lett megállapítva minden 
pályázó részére. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Mindegyik tanuló számára 5000.-Ft-ban javasolja most is 
megállapítani a támogatást. 
 
Ivanovics István polgármester: Kéri a képviselő-testületi tagokat, hogy havi 5000 Ft 
támogatást állapítsanak meg a pályázók részére. 
 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 54/2012. (XII.3.) számú képviselő-testületi határozat 
 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 2013. évre 
beérkezett Bursa Hungarica pályázatokat és az alábbi pályázókat részesíti 
támogatásban: 
 
„A” típusú pályázat 
 
Név     Összeg   Sorrend 
 
1. Maradics Zoltán   5.000.-Ft/hó                    1. 
2. Mester József   5.000.-Ft/hó         2. 
3. Mester Richárd   5.000.-Ft/hó                    3. 
4. Kohári Szimonetta  5.000.-Ft/hó                       4. 
5. Kapás Lilla   5.000.-Ft/hó                       5. 
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„B” típusú pályázat 
 
Név 
 
1. Kohári Boglárka   5.000.-Ft         1. 

  
  

A képviselő-testület felkéri a körjegyzőt, hogy a döntésről a pályázatkezelőt értesítse. 
 
Határidő: 2012. december 17. 
Felelős: körjegyző 

 
6./ napirendi pont 
2013. évi belső ellenőrzési terv elfogadása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Nem lehet tudni, hogy meddig működnek még a kistérségi 
társulások, lehet, hogy már nem is kerül sor az ellenőrzésre. Javasolja, hogy most fogadják el 
a belső ellenőrzési tervet, majd meglátják, hogy meddig fog működni. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testületi egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 55/2012. (XII.3.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete, Pásztó Kistérség Többcélú 
Társulásának Munkaszervezete által készített 2013. évi belső ellenőrzési terv 
Erdőtarcsa településre vonatkozó részét jóváhagyja. 
A terv szerint a kötelezettségvállalás és utalványozás ellenőrzésére kerül sor Kálló 
Község Önkormányzatánál, a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola és a 
Napraforgó Óvoda Kálló Intézményekben. 
 
Felkéri a képviselő-testület a körjegyzőt, hogy a terv elfogadásáról Pásztó Kistérség 
Többcélú Társulásának Munkaszervezetét tájékoztassa. 
 

 
7./ napirendi pont 
Javaslat a Családsegítő-és Gyermekjóléti Szolgáltatási Társulás Szakmai Programjának 
az elfogadására 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz Anita körjegyző: Már régebben elkészült a  Családsegítő-és Gyermekjóléti 
Szolgáltatási Társulás Szakmai Programja, de még nem került eddig elfogadásra a társult 
önkormányzatok által. 
 
Ivanovics István polgármester: Javasolja a képviselő-testületi tagoknak, hogy a szakmai 
programot az előterjesztés szerint fogadják el. 
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Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 56/2012. (XII.23.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Családsegítő-és Gyermekjóléti 
Szolgáltatási Társulás Szakmai Programját elfogadja. 

 
8./ napirendi pont 
Beszámoló a Körjegyzőség 2011. évi munkájáról 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz Anita körjegyző: Megkapták a képviselő-testületi tagok a részletes körjegyzőségi 
beszámolót a 2011-es évről. Amennyiben kérdés, hozzászólás nincs, akkor az előterjesztett 
formában javasolja elfogadni. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 57/2012. (XII.3.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Körjegyzőség 2011. évi 
munkájáról szóló beszámolót elfogadja. 

 
9./ napirendi pont 
Tájékoztató a közös hivatalok megalakításáról 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Eddig Erdőtarcsával voltak együtt, már több mint húsz éve. Jól 
működött a közös hivatal, azt szeretné, ha továbbra is a két önkormányzat maradna együtt. 
Erdőkürtről is megkeresték közös hivatal kialakításával kapcsolatban. 
Véleménye szerint jobb egy olyan felállás, ami eddig jól működött, mint egy rosszul működő 
hármas felállás. 
 
Balla Jánosné polgármester: Az erdőkürtiek írtak levelet, hogy fogadjuk be őket? 
 
Ivanovics István polgármester: Nem, hanem egy beszélgetésre kért időpontot. Szerinte nem 
akarják Kállót, főleg az iskola miatt. Tudomása szerint már több helyen is próbáltak tárgyalni. 
 
Balla Jánosné képviselő: Kálló és Erdőtarcsa elég a közös hivatal megalakításához? 
 
Koncz Anita körjegyző: Kálló és Erdőtarcsa összlakosságszáma meghaladja a kétezer főt, 
ezért ketten is megalakíthatják a közös önkormányzati hivatalt, nem szükséges más 
önkormányzattal  csatlakozni. 
Mi a képviselő-testület álláspontja a közös hivatal kialakításával kapcsolatban? 
 
Balla Jánosné képviselő: Véleménye szerint eddig is jól megvoltak ebben a felállásban, ha 
nem kötelező, akkor nem kellene más települést fogadni. 
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Koncz Lajosné képviselő: Ha a törvényi feltételeknek megfelelnek, akkor miért akarnának 
mást is a közös hivatalba? 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 58/2012. (XII.3.) számú képviselő-testületi határozat 
 

1. Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete kinyilvánítja azon szándékát, 
hogy a 2011. évi CLXXXIX. törvény hatályos rendelkezései szerinti időponton belül 
közös önkormányzati hivatalt kíván létrehozni, Kálló település székhellyel, Erdőtarcsa 
Község Önkormányzata együttműködésével. 
 
2. A képviselő-testület kijelenti, hogy Erdőtarcsa községen kívül más településsel nem 
szándékozik közös hivatal létrehozni. 
 
3.A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a közös önkormányzati hivatal 
létrehozására irányuló megállapodás előkészítésére vonatkozó tárgyalások 
lefolytatására, a megállapodás-tervezet elkészítéséhez szükséges mértékű 
kötelezettségek vállalására, a képviselő-testület folyamatos tájékoztatása mellett. 
 
4.  képviselő-testület utasítja a körjegyzőt a megállapodás-tervezet kidolgozására. 

 
 
10./ napirendi pont 
Bankváltással kapcsolatos 
 
Ivanovics István polgármester: Már tárgyalták napirendként ezt a témát. Jelenleg az a 
javaslata, hogy nyisson  Kálló Község Önkormányzata egy betéti számlát a Sajóvölgye 
Takarékszövetkezetnél, amelyre rávezetnének egy bizonyos összeget. Ez a számla a 
folyószámával párhuzamosan futna. Javasolja ezt a megoldást elfogadni a képviselő-testületi 
tagok számára. A későbbiekben lehetőség lenne más számlák megnyitására is a helyi 
takarékszövetkezetnél. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 
 59/2012. (XII.3.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a Sajóvölgye 
Takarékszövetkezetnél betéti számlát nyit. 
 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a számla megnyitására. 
 
Határidő: 2013. január 01. 
Felelős: polgármester 
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11. napirendi pont 
Javaslat az önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról szóló rendelet megalkotására 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Érdeklődött a környező településeken, hogy milyen összegű 
tiszteletdíjban részesülnek a képviselők. Elég széles a skála:  3000.-Ft-tól 15.000.-Ft-ig terjed 
a havi tiszteletdíj összege. Kérdi a képviselő-testületi tagokat, hogy milyen összegre 
gondoltak? 
 
Balla Jánosné képviselő: Havi 25.000.-Ft-os tiszteletdíjat gondolt megállapítani, mivel az 
elmúlt két évben tiszteletdíjban egyáltalán nem részesültek. 
 
Koncz Anita körjegyző: A jogszabályok alapján többféle dolgot is le lehet szabályozni ebben 
a rendeletben, például, hogy hiányzás esetén csökkenteni lehet a tiszteletdíj összegét, illetve 
mi minősül a képviselői kötelezettségszegésnek. Ki fog dolgozni többféle rendelet-tervezetet 
és majd a képviselők dönteni fognak, hogy milyen szabályozást tartalmazzon. 
 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 
 60/2012. (XII.3.) számú képviselő-testületi határozat 
 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy 2013. január 
1-től kezdődően a képviselő-tagok részére tiszteletdíjat állapít meg. 
 
A képviselő-testület utasítja a körjegyzőt a helyi önkormányzati képviselők 
tiszteletdíjáról szóló rendelet megalkotására. 
 

 
A képviselő-testületi ülés a Faluházban folytatódik a jelenlévőkkel és a falu lakosságának 
részvételével. 
 
 
12./ napirend 
Közmeghallgatás 
 
Ivanovics István polgármester: Várja a lakosság kérdéseit, hozzászólásait. Úgy érzi, van egy 
kis haladás, tisztaság, rend, fejlesztés. Nem volt annyi munkahely, amennyit szeretett volna, 
de még így is sok ember került alkalmazásra. Szeptemberig 16 közmunkás dolgozott az 
önkormányzatnál, 28 személy a ZAVIT-nál és fő a Kövizig-nél. 
- Szeptembertől is igényeltek 16 fő közmunkást, de befagyasztották a kifizetéseket, mert 
elfogyott a pénz. 
- Tavaszra pályázatot nyújtottak be a Start-munka programra, két brigád létrehozására, amely  
   kb. 15-20 főnek biztosítana munkalehetőséget. 
- Szolgálati lakások részleges rendbe tétele megtörtént. 
- A temetőben rendszeresen vágták a füvet. 
- Ároktisztítás is történt. 
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- Rendben van a Forrás környéke. 
- Nyert a kamerás és kisgépes pályázat. 
- A kisebbségi önkormányzat részére átadásra került egy iroda. 
- Sportban szünetet tartanak most egy kicsit. 
- Régi kultúrháznál állagmegóvásra történtek kísérletek, a romhalmazból sikerült kitakarítani,  
   megtörtént az alsó tető szigetelése. 
 
Bangó Tiborné állampolgár: Nincs közvilágítás a Deák Ferenc utcában már nagyon régen. Az 
arra lakó emberek össze-vissza törik magukat sötétedés után. 
 
Ivanovics István polgármester: Kéthetente jelzik a problémát az ÉMÁSZ felé, egy hónapon 
belül javítani kellene a rendszert. A „kampózás” miatt nincs közvilágítás, cserélni kellene a 
reléket, de az százezrekbe kerülne. Az önkormányzat nem tudja elhárítani a hibát, csak az 
ÉMÁSZ-t tudja megkeresni ezzel kapcsolatban. 
 
Hozzászólás: Állítólag a vízműnél tulajdonosváltás volt, mennyiben érinti ez a lakosságot? 
 
Ivanovics István polgármester: Ez jól érinti a lakosságot, mert január 1-től 40 Ft-tal 
kevesebbet kell fizetni köbméterenként a vízért. Nem tulajdonosváltás történt, hanem átadta 
az önkormányzat az ÉRV Zrt-nek tartós üzemeltetésre. 
 
Makó Sándor állampolgár: Kiküldte az önkormányzat, hogy a kutyákat chipeltetni kell. Mit 
csináljon az, akinek 5-6 kutyája van? 
 
Ivanovics István polgármester: Nem önkormányzati rendelet szabályozza ezt a 
kötelezettséget, az állam rendelkezett róla, ő ezen nem tud változtatni. 
 
Makó Sándor állampolgár: Mi legyen akkor ezekkel a kutyákkal? 
 
Ivanovics István polgármester: Vagy bechipelteti a tulajdonos, vagy viseli a mulasztás 
következményeit. November 30-ig 138 kutyát vitt el az ebrendész. 
 
Makó Sándor állampolgár: Erdőkürtről jár egy fekete busz, viszi a betegeket Pásztóra. Nem 
lehetne velük társulni? Itt is szüksége lenne rá az embereknek. 
 
Hozzászólás: Van a faluban busz. 
 
Makó Sándor állampolgár: Igen, de a feleségét hordja, még üzemanyag-pénzt is felvesz rá. 
Van hozzá joga? Már szóltam ez ügyben, de nem történ semmi változás, azóta is szaladgál a 
busszal. 
A másik amit említeni szeretne, a szegény Bangóék ügye. Miért csinálták ezt velük a 
rendőrök? Nem megbüntetni, hanem inkább kitüntetni kellene őket. 
 
Ivanovics István polgármester: Nem az önkormányzat jelentette fel őket, őt még erről a 
rendőrség hivatalosan nem is tájékoztatta. Azt is sajnálja, hogy a kisebbségi önkormányzat 
elnök nélkül marad. 
 
Makó Sándor állampolgár: Fillérekért adtak a Bangóék tésztát és krumplit az embereknek. 
Miért nem jelentenek fel mást is? Ugyanúgy csinálják a magyarok is. 
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Ivanovics István polgármester: Mint már mondta, ez az ügy nem az önkormányzatra tartozik, 
nincs hozzá semmi köze. Nem szereti a vádaskodást. 
 
Makó Sándor állampolgár: Ő nem akar vádolni senkit, csak azt szeretné, ha az önkormányzat 
valamit tudna ebben az ügyben segíteni. 
 
Ivanovics István polgármester: Mint már mondta, ezek nem idetartozó dolgok. 
 
Makó Róbert állampolgár: Aláírásokat kellene gyűjteni. 
 
Ivanovics István polgármester: Majd bejön és megbeszéljük. 
 
Hozzászólás: Más faluban osztanak cukrot, lisztet, itt a tanácsnál nem adnak semmit. A 
gyerekek éhezni fognak, mert a pénzből nem tudnak megélni. 
 
Hozzászólás: Egy-egy kiló szaloncukor, egy kis liszt jól jönne a családoknak, mert semmi 
nincs nekik karácsonyra. 
 
Ivanovics István polgármester: Úgy gondolom, hogy nem az önkormányzat a hibás abban, 
hogy most már csak 22.800 Ft az Fht. és egyre kevesebb a munkalehetőség. Ennyi 
közmunkás, munkalehetőség nem volt a környéken, mint ebben a faluban. 
Rengeteg a félretájékoztatás, az önkormányzat akkor tudja kifizetni a támogatásokat, ha 
megérkezik a számlájára a pénz. 
 
Makó Jánosné állampolgár: Erzsébet-utalványban kaptuk a gyermekvédelmit, betegek voltak 
a gyerekek, a patikában pedig nem lehetett vele fizetni. 
 
Ivanovics István polgármester: Nem az önkormányzat találta ki, hogy ilyen formában fizesse 
ki  az ellátásokat, mindenhol ebben a formában kötelező biztosítani. 
 
Hozzászólás: Az önkormányzat semmiben nem tud segíteni. Ezek az emberek világéletükben 
dolgoztak. A mi szüleinknek sokan köszönhetnek segítséget. 
 
Ivanovics István polgármester: Már többször mondta, hogy neki ehhez semmi köze nem volt. 
 
Hozzászólás: Szólaljon fel mindenki, hogy ki segítette az embereket, a polgármester, vagy a 
az ő szüleik. 
 
Makó Róbert állampolgár: Még jobban nem esznek a cigányok, hogy letartóztatták a Bangó 
családot. Nem pénzt adtak a cigányoknak, hanem élelmiszert. 
 
Hozzászólás: A szülei tisztességes emberek, nem nyikhajok, hat embert neveltek fel 
tisztességesen. Igenis is elvárják az önkormányzattól, hogy segítsenek ebben az ügyben. 
 
Ivanovics István polgármester: Bangó Tamást kérdezi, hogy fogadta-e őt? 
 
Bangó Tamás: A községben a Lungo Drom részéről ő jelölte a kisebbségi önkormányzati 
tagokat. Mikor felhívták őt, azonnal jött. A polgármester közvetlenül a testületi ülés előtt is 
fogadta őt, és megígérte, hogyha bármilyen hivatalos levelet kap a rendőrségtől, akkor 
véleményt fog nyilvánítani ezzel kapcsolatban. 
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Elmondta a polgármester úr, hogy az elnök asszony munkájával teljes mértékben meg volt 
elégedve. Ha hivatalos helyről megkérdezik, pozitívan fog nyilatkozni az elnök asszony 
végzett munkájáról. 
Nem ismeri az itteni önkormányzat működési lehetőségeit. Családjaik éheznek, és véleménye 
szerint le akarja őket gyilkolni a neonáci szervezet. 
Nem az önkormányzatok hibásak, hanem a mindenkori politika, amely megengedte, hogy az 
önkormányzatok vállára ilyen teher háruljon. 
Nem tudják megoldani a cigány családok, hogy a gyerekeiket megajándékozzák karácsonyra. 
Itt a fűtési szezon, fáznak a gyerekek, az állam évekre büntetni azokat akik fát szednek. 
Közös nevezőt kellene találni, kompromisszumra kellene jutni, létre kellett volna már hozni 
egy szociális szövetkezetet. Állattartással, növénytermesztéssel kellene foglalkozni, 
feldolgozó-üzemet, kenyérgyárat kellene létrehozni, majd melléje egy szociális boltot. 
A cigányok integrálatlan körülmények között élnek, fűtetlen a lakás, nincs élelem, a 
gyerekekek nem készítik el a házi feladatukat. Hátrányba kerülnek, ahogy bekerülnek 
valamilyen intézménybe. A cigányt nem veszik sehol emberszámba. Úgy gondolja, hogy 
állami szinten megnyomorítják őket, az önkormányzatra hárítják a problémákat és 
összeveszítik a roma-társadalmat önökkel. Sajnos az önkormányzatok nem tudják megoldani 
a problémát, mert nincs rá megfelelő költségvetésük. 
Olyan pályázatot kellett volna elindítani, hogy a cigány családoknak meg kellett volna venni a 
tűzifát. 
A Bangó család felépített egy olyan birodalmat, hogy hitelt vettek fel a lakásra, hogy élelmet 
tudjanak adni a cigányoknak. Nem volt kötelező oda menni hozzájuk, mindenki önként ment 
oda. Ezeket az embereket megalázták, megszégyenítették, de nem tudják megmondani, hogy 
ki az áruló. Bárhová néz, mindenki áruló lehet. 
Arra kérik az önkormányzatot, hogy ha teheti, üljenek le vele, hogy a családról olyan 
jellemzést írjanak, hogy ezek az emberek nem bűnözők. Írják alá a cigányok saját kezűleg, 
hogy nem loptak, nem csaltak, nem volt kamatos pénz, és nem olyan haszonnal dolgoztak, 
amivel megvezették volna az embereket. 
Ha nem volna pénze, ő is odamenne, ahhoz az emberhez, akinek van, hogy segítse ki, amíg 
vissza nem bírja fizetni. 
Hogy lehet megengedni a XXI. században, hogy egy családban nincs áram? A közterek ki 
vannak világítva, bekamerázva, a cigány házak pedig nincsenek kivilágítva? 
Nem az önkormányzat ellen beszél, mert ők csak kapcsolatban vannak egy szolgáltatóval. 
Hoz egy anyagot az élelmiszerbankról, vegye fel velük a kapcsolatot az önkormányzat, 
írjanak egy indítványt, hogy legalább egyszer legyen ünnep a cigány családoknak. 
Elvették a cigányok szabadságát, megbélyegezték őket,  most már regisztrációra is kötelezve 
vannak. 
 
Ivanovics István polgármester: Köszöni a hozzászólást. Vannak dolgok, problémák, 
amelyeket itt, helyi szinten nem lehet megoldani. 
Ha kamerára kap az önkormányzat pályázati pénzt, és nem kerül semmibe, akkor azt kell 
megpályázni. Ha start-munkára kapnak pénzt, azt fogják bevonni. Sajnos nem mindenre van 
pályázati lehetőség. 
Az igazságszolgáltatás viszont nem az önkormányzatra tartozik, ebben a témában nem tud 
nyilatkozni. 
Kéri, hogy a falu jelenével és jövőjével foglalkozzanak, ne pedig személyes dolgokkal. 
 
Makó Sándorné állampolgár: Lenne egy nagyon nagy kérése. Az ő urának nincs lába, olyan 
helyzetbe kerültek, hogy nem tudja fizetni a gázt, kikapcsolták. Neki semmilyen jövedelme 
nincs, a férje 60 ezer forintos nyugdíjából élnek. A nyomorék ember ott van egyedül, egy 
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fűtetlen szobában. Ha valamiben segíteni tud a testület, akkor segítsenek rajtuk, tüzelőbe, 
vagy bármibe. Nem lehet már fát lopni, mert ha megfogják, akkor 100 ezer forintot kell 
fizetni. 
 
Ivanovics István polgármester: Ha jól emlékszik, akkor az egyik gyerekének adott 
munkalehetőséget, mert behozta a ZAVIT-hoz. Próbálna mindenkinek segíteni, de nincs rá 
olyan sok lehetősége. 
 
Makó András állampolgár: Azt halljuk állandóan, hogy nincs ez, nincs az. Azt mondják, hogy 
nincs előítélet, pedig szerinte van. Régebben dolgozott mindenki, most nincs munkalehetőség, 
a cigányokat meg egyáltalán nem veszik fel a munkahelyekre. 
 
Ivanovics István polgármester: Kéri mondja el, hogy amikor megbüntették, akkor kapott-e 
ledolgozási lehetőséget. 
 
Horváth István állampolgár: Mi lesz a közmunkaprogrammal? Nagyon sok ember nem tudta 
ledolgozni a 30 napot, sok ember, ebből a pénzből él. 
 
Ivanovics István polgármester: Augusztus 31-ig volt lehetőség közmunkára, sajnos a 
munkaügyi központ nem tudott senkit kiközvetíteni. Most jelenleg olyan lehetőség van, hogy 
önkéntes munkásként, ami nem pénzzel jár, a 30 napot igazolja az önkormányzat, és nem 
szűnik meg a 22.800.-Ft folyósítása. Start-munka programban áprilisban várható indulás. 
Nem tűri el, hogy azt mondják cigányellenes, hiszen ezeket a lehetőségeket is nekik teremti 
meg. 
 
Makó András állampolgár: Nem a polgármesterre értették a cigányellenességet. 
Munkát kérnek a polgármester úrtól. 
 
Ivanovics István polgármester: Ő örülne a legjobban, ha mindenkinek tudna adni 
munkalehetőséget. 
 
Kómár László Kéz a Kézben Egyesület Elnöke: Sokan mondták a faluban, hogy nem fog 
megmaradni a betlehem, örül, hogy még mindig megvan. Köszöni mindenkinek, hogy 
vigyáztak rá. 
 
Hozászólás: Milyen okból lett a kamerás pályázat indítva? 
 
Ivanovics István polgármester: Közbiztonság javítása érdekében lett a kamera-rendszer 
kiépítésére pályázat benyújtva. Nemcsak az itteni dolgokban, hanem az átutazó bűnözésben is 
jelentős segítséget nyújthat. 
 
Szalai Béláné állampolgár: Legyen egy kis dicséret is a faluban. Nemcsak neki, hanem 
mindenkinek biztonságérzetet adnak a kamerák, vigyáznak a falu lakosságára. Reggelente kb. 
150 gyermek mozog a faluban, mennyivel jobb, hogy el tudnak menni az iskolába 
kutyatámadás nélkül. Nagy előrelépés volt ezen a területen, hogy 138 kóbor kutyával 
kevesebb van a faluban. Csak így tovább, vigyázzunk egymásra. 
Akinek nincs félnivalója, az nem fog félni a kameráktól se, de a kóbor kutyáktól esetleg igen. 
 
Hozzászólás: Nincs járda a Jókai utcában. 
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Makó Adolfné állampolgár: Olyan papírt íratott vele alá a polgármesternő, kb. 4-5 éve, hogy 5 
m-t odaad a telkéből, hogy legyen járda. Rengeteg az óvodás és iskolás gyermek arra, nehogy 
baj legyen járda nélkül. 
 
Ivanovics István polgármester: Annak idején elindították, nem kaptak rá a közútkezelőtől 
engedélyt, mert nem egyszerű kivitelezni. 
Jó, hogy felhozták a témát, ha a hidat fogják bővíteni, csak úgy kapják meg az engedélyt, 
hogyha megvalósítják a járdát. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Nem nyerte meg az önkormányzat évekkel ezelőtt a benyújtott 
pályázatot, azért nem valósult meg a járda megépítése. 
 
Hozzászólás: Mi a helyzet a cigány gyerekek étkeztetésével? 
 
Czeba Katalin alpolgármester:Azok a gyerekek, akik étkeznek, azoknak nem kell érte fizetni. 
Napközi csak az alsóban van. Három tanuló kivételével, mindenki ingyen étkezik., ingyen 
kapják a tankönyvet, kapnak iskolatejet, almát. Sajnos sokan szétlocsolják az iskolatejet, 
szétdobálják a dobozukat, beleharapnak az almába és azt is eldobják. 
Felmerült, hogy nincs mit enni a gyermekeknek. Lehet, hogy most mindenki fogja őt utálni, 
de  napi szinten látja, hogy mit hoznak a gyerekek az iskolába enni. Az a tapasztalatuk, hogy a 
kukában jó néhány péksüteményt találnak. A gyerekek jó része szégyelli a kenyeret, sok 
esetben naponta van náluk üdítő, nyalóka. 
Legnagyobb probléma a felső tagozatos iskolában van, a gyerekek egyáltalán nem akarnak 
tanulni. Ha egy tanár rászól a gyermekre, akkor mindennek elmondja a tanárt, még el is löki. 
Ha a felső tagozatból kiöregednek a mostani pedagógusok, nem tudja, hogy kik fognak itt 
tanítani. Vannak szülők, akik megfenyegetik tanárokat és ilyen körülmények között kell 
dolgozniuk. 
A gyerekek 90 %-a mobillal jár iskolába, az órán bekapcsolják, és még cukkolják is a 
tanárokat, hogy videóra tudják venni őket. Tudja, hogy szegénység van, de mégis nagyon sok 
gyereknek érintőképernyős telefonja van. 
Tornaórán nem hajlandóak átöltözni a tanulók. Sok szülőt nem érdekel, hogy tanul-e a 
gyermeke, vagy sem, nagyon sokan csavarognak a faluban. 
Be is fejezi a mondandóját, mert úgy látja, hogy sokan elmentek, úgy látszik ez a téma nem 
érdekli a kállóiakat. Az iskolás gyerekekből lesznek a felnőttek, a pedagógusok hiába 
próbálnak jó példát mutatni. A szülőknek határozottnak és következetesnek kellene lenniük. 
 
Makó András állampolgár: Ő is hallotta már, hogy milyen csúnyán beszélnek a gyerekek a 
tanárokkal. 
 
Hozzászólás: Volt egy felmérés a kukákkal kapcsolatban. Marad a mostani cég, vagy átveszi 
valaki más? Új kukát kell vásárolni? 
Másik problémája, hogy olvadáskor a Vitéz-partról szemét kerül az Árpád utcába, ott 
hömpölyög lefelé. Az átjáró nem viszi el a vizet, a szemetet, van akinek az ajtajában áll meg. 
 
Ivanovics István polgármester: Reméli, ha megnyerik a Start-munka programot, akkor ezt a 
problémát is meg tudják oldani, ki tudják takarítani a lefolyókat. Egy brigádot kértek, hogy 
meg tudják oldani ezeket a problémákat. 
 
Hozzászólás: Hogy kerül a Vitéz-partra a tévé, ágy? Már évtizedek óta halmozódik ott a 
szemét. 
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Ivanovics István polgármester: Az nem igaz, hogy évtizedek óta. Tudja, hogy volt 
szemétkupac, rendbe tették a környéket, de csak két hétig tartott. Gondolja, hogy ki hordja 
oda, majd próbálják megakadályozni.  
A sárhordást csak levezetni tudják majd, megszüntetni nem. 
Szemétszállítási ügyben nyolc helyről kértek be árajánlatot, eddig még egy sem érkezett be. 
Maximálisan egy évre lehet szerződés kötni, vagy hosszabbítani, hiszen megváltozik a 
szemétszállítás rendszere. Nemsokára egységes díj lesz régiónként. 
Ha lehetőség lesz a kukák jó áron történő megvásárlására, akkor azt kellene meglépni, mert 
utána nem lesz rá gond. A mostani kuka bármelyik szállítónál megfelel.. Szeretné, ha ezt a 
mostani kukát tudnák megvenni a lakosok, mert még mindig olcsóbb lenne, mintha újat 
kellene vásárolni. 
 
Makó András állampolgár: Javaslata szerint a 30 napot le tudnák dolgozni az emberek az 
Árpád-utca, Vitéz-part kitisztításával. 
 
Ivanovics István polgármester: Ha vállalja valaki a felügyeletet ennél a feladatnál, akkor 
nagyon szívesen kiadja ezt a munkát.  
 
Makó Sándor állampolgár: Mi lesz a „nagy kukával”, a Ktsz-el? A falu szégyene. 
 
Ivanovics István polgármester: Hajlott volna arra az önkormányzat, hogy megvegye a 
területet, nem azért mert szüksége van rá, hanem azért, hogy tisztaság legyen azon a 
környéken is. Sajnos nem egy helyrajzi számon szerepel, és több tulajdonosa van, tárgyaltak 
már ebben az ügyben, de sajnos az egészet nem tudja megvásárolni az önkormányzat. A Ktsz. 
környékét időnként rendbe teszik, de nincs joguk bemenni másnak a területére. 
 
Több napirend nem volt, a polgármester megköszönte a  megjelentést és a közmeghallgatást 
bezárta. 
 
 
 
 
                            Ivanovics István                                        Koncz Anita 
                              polgármester                                              körjegyző 
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